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Geachte heer H. Sligman, 
 
Op 17 april 2023 hebt u namens de Burgerforum fractie artikel 39 R.V.O. vragen gesteld 
aan ons college onder de titel “participeren doen we samen”. 
 
 
De volgende vragen zijn gesteld: 
 
1. Welke rol speelt het college momenteel in de gebiedstafel Overijssel en wat is tot 

dusverre de inbreng geweest. 
 
De provincie Overijssel stelt voor een aantal taakstellende opgaven (Natuur, Water en 
Klimaat) een Provinciaal programma landelijk gebied op (PPLG). De provincie doet dat 
samen met gemeenten, waterschappen, agrarische sector, natuurbeheerders en andere 
belangenorganisaties.  
Het opstellen van het PPLG is primair een provinciale taak. Het opstellen van het PPLG 
vindt plaats onder regie en verantwoordelijkheid van de Provincie Overijssel.  
De provincie kiest voor een gebiedsgerichte aanpak in zes deelgebieden, waarvan het 
deelgebied Noordoost Twente er één is. De gemeente Losser is hierin (samen met 
andere hiervoor genoemde partijen) zowel ambtelijk als bestuurlijk vertegenwoordigd. 
Ambtelijk worden onder regie van de provincie voorbereidende verkenningen gedaan en 
stukken voorbereid die ter bespreking worden voorgelegd aan de bestuurlijke 
gebiedstafel. Bij de voorbereidende gesprekken wordt ook de inbreng van de 
vertegenwoordigers vanuit de agrarische sector betrokken en waar nodig betrokken in de 
reactie naar de provincie. Daarnaast is ons college dus ook bestuurlijk vertegenwoordigd 
is en geven we reacties op de PPLG stukken van de provincie. Op hoofdlijnen zijn dat tot 
dusverre de reacties op de houtkoolschets van de provincie bij de start van het PPLG-
proces, en volgens op de provinciale voorstellen van een eerste en tweede versie van het 
PPLG. 
 
Ten aanzien van de inhoudelijke inbreng vanuit de NOT-gemeenten verwijzen wij u naar 
de bijgevoegde correspondentie aan de provincie Overijssel. Ons standpunt is steeds 
geweest in dit stadium gemeenschappelijk op te trekken in NOT-verband. Daarbij laten 



wij de regie bij de provincie en stellen ons op als kritische sparringpartner ten aanzien 
van de belangen voor onze inwoners en bedrijven. De provincie wijzen wij op het belang 
van communicatie en participatie. 
 
2. Is geïnventariseerd hoeveel boeren in onze gemeente vrijwillig willen stoppen? 
Nee, dat is niet geïnventariseerd nu de gemeente, althans op dit moment, geen rol 
vervult in de stoppersregeling. De provincie is daarvoor aan zet. 
 
3. Is geïnventariseerd hoeveel boeren mogelijkerwijze beperkt worden door de KRW 

richtlijnen? 
Nee, dat is niet geïnventariseerd. Het is namelijk niet duidelijk welke invloed de KRW op 
de agrarische bedrijfsvoering heeft. De KRW is een Europese richtlijn welke vanuit 
nationaal niveau doorwerkt op lokaal niveau. De Rijksoverheid vertaalt de Kaderrichtlijn 
Water (KRW) in landelijke beleidsuitgangspunten, kaders en instrumenten. De minister 
van Infrastructuur en Waterstaat is systeemverantwoordelijk voor de uitvoering van de 
KRW. De KRW is een Europese richtlijn over de kwaliteit van het oppervlaktewater en 
grondwater. Om aan de normen van de KRW te voldoen, moeten we in Nederland nog 
veel werk verrichten. Leefgebieden voor planten en dieren moeten worden hersteld, 
blokkades voor vissen moeten worden verwijderd en het water moet weer schoon en 
gezond worden. Daarom nemen de waterschappen allerlei maatregelen. Zij zijn daarvoor 
verantwoordelijk. 
 
De impact van de KRW richtlijnen als bedoeld in uw vraag kan (nog) niet precies worden 
geduid aangezien de doorwerking van dat beleidskader van nationaal niveau op lokaal 
niveau op onderdelen nog niet is vastgesteld.  
Waterschap en gemeente werken ook nauw samen om wateroverlast te voorkomen. De 
rol van de gemeente is daarnaast dat te zijner tijd planologische borging van regelgeving 
in het Omgevingsplan plaats vindt.  
 
4. Voor Burgerforum is in dialoog blijven met inwoners en stakeholders in het 

buitengebied van groot belang. Daarom zijn wij benieuwd naar welke overlegvormen 
er zijn en welke resultaten er worden bereikt in deze overleggen. 

 
De overlegvormen met betrokkenen (en geboekte resultaten) in het buitengebied zijn 
divers. Vaak vindt dat overleg plaats met andere stakeholders als hiervoor onder ad 1 
genoemd, maar het kan gaan om een individuele casus van inwoners/bedrijven die op 
perceel niveau een ontwikkeling willen initiëren. Het kan bijvoorbeeld gaan om een 
initiatief tot de realisatie van zonneparken. 
De gemeente is nadrukkelijk betrokken in de projectgroepen Natura 2000 voor de 
desbetreffende natuurgebieden waarin de samenwerking met andere partijen plaatsvindt 
(voortvloeiend uit de aanpak Samen werkt beter). Hierin werken we o.a. samen met het 
waterschap als belangrijke partner waar we ook op andere terreinen nauw mee 
samenwerken.  
De gemeente werkt samen met de erfcoaches die op individueel perceel niveau 
gesprekken voeren en ontwikkel plannen aandragen. 
De gemeente werkt samen met de stichting Groenblauwe diensten om initiatieven tot 
versterking van de groenblauwe dooradering te faciliteren. 
We werken op diverse gebieden samen met de provincie, maar noemenswaardig is de 
gezamenlijke realisatie onder regie van de provincie van de Bossenstrategie om het 
vergroting van bosareaal in de gemeente te realiseren.  
Als voorbeeld van samenwerking kan worden genoemd dat recent een intentieverklaring 
met “de Landbouwers” (voorheen Mineral Valley) is getekend met het doel om samen 
geschikte plannen van agrarische ondernemers uit te werken dan wel te ondersteunen.  
Recent is de nieuwe Leader periode ingegaan. Dit programma is bedoeld om te komen 
tot versterking van het platteland door Europees geld samen met provinciale en 
gemeentelijke bijdragen in te zetten om initiatieven uit de samenleving (vanuit het 
platteland) te faciliteren. Hierbij werken we in NOT verband samen met de Lokale 



actiegroep (LAG) die inventariseert en beoordeelt welke initiatieven ter verbetering van 
de plattelandsontwikkeling ondersteund kunnen worden.  
Kortom, op diverse ontwikkelingen vindt samenwerking met diverse stakeholders plaats. 
 
5. Zijn er inmiddels gesprekken gestart met ondernemers, boeren en andere 

betrokkenen in het buitengebied om te komen tot een visie buitengebied en welke 
status hebben deze gesprekken? 

 
Nee, er zijn geen gesprekken gestart met partijen om te komen tot een visie op het 
buitengebied. Voor het ontwikkelen van een visie op het buitengebied is het noodzakelijk 
dat er duidelijkheid bestaat over de doorwerking van het nationaal programma landelijk 
gebied en het provinciaal programma landelijk gebied. Beide programma’s zijn nog niet 
uitgewerkt waardoor er nog onvoldoende zicht is op de doorwerking ervan op lokaal 
niveau. 
Overigens bereiden wij op dit moment een opdracht voor ten behoeve van het extern 
laten uitvoeren van een basisinventarisatie naar de agrarische sector om daarmee, 
vooruitlopend op aanstaande regelgeving, goed inzicht te krijgen in relevante 
kengetallen. 
 
6. In hoeverre pakt de gemeente het KRW dossier en andere onderwerpen die ons 

buitengebied betreffen regionaal op en welke resultaten worden er in deze 
samenwerking geboekt? 

 
Zie de beantwoording bij vraag 1. 
 
7. Afgesproken is dat er een nieuw participatiebeleid moet komen, maar hoe gaan we dit 

in de tussenliggende periode vormgeven? In hoeverre worden onze inwoners, 
stakeholders en (agrarische) ondernemers in het buitengebied betrokken bij projecten 
en plannen die moeten landen in het buitengebied ? 

 
Ons college past, daar waar wenselijk en/of noodzakelijk, inwonerparticipatie toe om te 
komen tot zo breed mogelijk gedragen besluitvorming. Dit geldt ook voor projecten en 
plannen met betrekking tot inrichting van het buitengebied. 
In voorkomende gevallen wordt gekeken (eventueel in afstemming met de raad) op welk 
moment en hoe inwonerparticipatie het best kan worden ingezet bij voorbereiding van 
besluitvorming of uitvoeringsprojecten. 
Hierbij moet ook worden gekeken naar het doel van een participatietraject. E.e.a. is 
afhankelijk van de impact en omvang van een besluit of project en ook van de mate van 
invloed en betrokkenheid van inwoners en stakeholders. 
Wij hebben overigens niet overal de regie op ontwikkelingen, maar attenderen waar 
nodig en nadrukkelijk partijen op het belang dat wij hechten aan participatie. Waar nodig 
doen wij voorstellen over de wijze waarop en met wie participatie kan of moet 
plaatsvinden. 
 
Wij hopen u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. Mocht u nog vragen hebben 
dan kunt u contact opnemen met de behandelend ambtenaar. 
 
Hoogachtend, 
 
Het college van burgemeester en wethouders van Losser, 
 
secretaris,      burgemeester, 
 
 
 
 
drs. J. van Dam     ir. C.A.M. Kroon 


